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سرمقاله

تهی مغزان و تهیدستان 
ادامه از صفحه یک

پرُ  و  پرُاهمیت  اندیشمندان  و  دانشمندان  چرا 
ارج هستند؟ چونکه پرُ معلومات و دانش بنیان و 
پرُاثر، می باشند. چرا دلالان و واسطه های کاذب و 
مزاحم، در اصل، بی ارزش و بی اهمیت هستند؟ 
چون اثر مخرب و ویرانگر در زندگی مردمان دارند.

خشک مغزی، از تهی مغزی ناشی می شود؛ در 
 empty « واقع، خشک مغزان، همان تهی مغزان
می  دستان  تهی  ریشه  که  هستند   »  headed
باشند. تهیدستان » تهی مغزان « نیستند و نیست 
هستند، زیرا، تهی مغز و تهی اثر اند. بی مخ ها از 
آسمان نمی افتند و از زمین نمی روند، بلکه، عمر 
و استعداد و سرمایه انسانی خود را برباد می دهند 
و بجای عقل ورزی، ابتر مندی می کنند و انگل 
جوامع بشری می باشند. ابتر و عقیم  بودن، به 
تحقیق، تهی بودن و هیچ درو کردن است. مثل 
کشاورزی که هیچ نکارد و آنگاه انتظار درو گندم 
و جو داشته باشد. مثل، انسانی که هیچ زحمت 
بنابراین،  باشد!  داشته  فرزانگی  توقع  و  نکشد 
مغزان،  تهی  و  مغزانند،  تهی  همان  تهیدستان 
همان تهی دستانند!. آدم نیاندیشیده و پرورش 
نیافته، آدم گیج و بی فکر، همان آدم حواس پرت 
و پریشان فکر و پراکنده گو است. چنین شخصی 
پراکنده و پریشان خواهد داشت. مغز و  زندگی 
معنی زندگی وحدت شخصیت و وحدت وجود می 
خواهد؛ تا امور گوناگون زندگانی را انسجام ببخشد 
و راه ببرد. بی مغزی یعنی » مغز رشد نیافته « 
شخصیت پاره پاره می سازد و در نتیجه هم خود و 
هم اطراف خود را پریشان و نابسامان می کند. در 
حقیقت، شخص تهی مغز، تهیدست هم هست، 
زیرا، وقتی عقل و اندیشه کار نکند و فعال نباشد، 
دست ها و پاها هم بسته می مانند و بیکاره هستند. 
وزن و وزانت زندگی از مغز و هسته زندگی نشأت 
می گیرد.  در جوامع بشری، وقتی نابخردان جای 
خردمندان را بگیرند و تهی مغزان در صدر بنشینند 
و حکم برانند و حکومتیان و چاپلوسان ارج و قرب 
پیدا کنند، و آزاد اندیشان و آگاه مردمان، ناگزیر، 
عزلت و گوشه گیری نمایند، چیزی از آن جامعه 
نمی ماند و آنگاه آن جامعه از درون » تهی « می 
واقعی همین  بودگی و شدگی  تهی  باری،  شود. 
است؛ تهی مغزان دهان گشوده دارند، و پرُمغزان 
دهان بسته. به قول سعدی، در چنین جامعه ای 
سنگ را می بندند و سگ را یله و رها می کنند. اگر 
می خواهید جامعه ای را تباه و ویران کنید و از قوت 
و قدرت افول دهید و پایین بیاندازید، کافیست تهی 

مغزان را در مصدر امور قرار دهید.

خبر

اخبار

 جزئیاتی از برگزاری رزمایش
پیامبر اعظم ۱۹

نیروی  اشرف  نجف  منطقه  قرارگاه  فرمانده 
زمینی سپاه با اشاره به آغاز رزمایش پیامبر اعظم 
۱۹، گفت: در این رزمایش از سلاح ها و تجهیزات 
جدید استفاده می شود و از توانمندی های نیروهای 
عمومی  منطقه  و  اورامانات  منطقه  در  بسیجی 

کرمانشاه نیز بهره گیری خواهد شد.
عظیمی  محمدنظر  سردار  ایسنا،  گزارش  به 
فرمانده قرارگاه منطقه نجف اشرف نیروی زمینی 
سپاه امروز در حاشیه آغاز رزمایش پیامبر اعظم 
۱۹ سپاه گفت: سلسله رزمایش های اقتدار پیامبر 
اعظم نیروی زمینی سپاه در حال برگزاری است، 
به گونه ای که اولین مرحله از این سلسله رزمایش ها 
منطقه  اورامانات  منطقه  کرمانشاه،  استان  در 

عمومی ازگله برگزار می شود.
فرمانده قرارگاه منطقه نجف اشرف نیروی زمینی 
سپاه، اظهار کرد: در این رزمایش یک یگان نیروی 
مخصوص سپاه از استان گیلان به وسیله ترابری 

هوایی به استان کرمانشاه منتقل شده اند.
رزمایش  این  در  داد:  ادامه  عظیمی  سردار 
نیز  و  استفاده  جدید  تجهیزات  و  سلاح ها  از 
منطقه  در  بسیجی  نیروهای  توانمندی های  از 
در  کرمانشاه  استان  عمومی  منطقه  و  اورامانات 
شهرستان های سرپل ذهاب، قصر شیرین، گیلان 
و  روانسر  باباجانی،  ثلاث  جوانرود،  پاوه  غرب، 
کرد:  تاکید  وی  شد.  خواهد  بهره گیری  دالاهو 
اقدامات و رزمایش ها مایه  این سلسله  امیدوارم 
عزت و اقتدار بیشتر نظام مقدس جمهوری اسلامی 

و مردم ایران اسلامی باشد.
فرمانده قرارگاه منطقه نجف اشرف نیروی زمینی 
سپاه ادامه داد: بعد از ستون کشی اقتدار و حضور 
مرحله  به  مرحله  را  برنامه ها  ادامه  منطقه،  در 
با  ادامه  در  عظیمی  کرد. سردار  اجرایی خواهیم 
اشاره به هدف اصلی برگزاری این مرحله از رزمایش 
در منطقه عمومی شهرستان ثلاث باباجانی، گفت: 
منطقه ای که برای اجرای این رزمایش انتخاب شده 
جز مناطق مرزی ما بوده و ما در گذشته هم در 
دوران دفاع مقدس و هم در مقاطعی که دشمنان 
اقدامات  داشتند،  ناامنی  ایجاد  قصد  ما  ملت 

ارزشمندی را رزمندگان در این منطقه داشتند.
نیروهای  توانمندی  ارتقاء  تداوم  در  افزود:  وی 
مسلح و دفاع از نظام مقدس جمهوری اسلامی و 

این رزمایش ان شاءالله برگزار می شود.

در پایان مجلس روضه ی شهادت امام هادی 
علیه السلام صورت گرفت

دعوت رهبری برای تحقیق درباره 
امام جواد، امام هادی و امام 

عسکری

رهبر انقلاب اسلامی با انتقاد از اینکه در منابر و 
کتاب ها از حضرت جواد، حضرت هادی و حضرت 
عسکری علیهم السلام کم یاد میشود، بیان داشتند: 
شیعه در هیچ دوره ای به قدر دوره ی این سه امام از 

نظر کمیت و کیفیت گسترش نداشته است.
به گزارش ایسنا، حضرت آیت الله خامنه ای ظهر 
امروز )شنبه ۱۵ دی ماه( در پایان مجلس روضه ی 
شهادت امام هادی علیه السلام، به نقش بی بدیل 
در  بزرگوار،  این  فرزند  و  پدر  و  همام  امام  این 
گسترش کمیّ و کیفی تشیع اشاره کرده و فرمودند: 
در هیچ دوره ای از تاریخ اسلام، تشیع به گستردگی 
دوره ی این سه امام بزرگوار نبوده است. بغداد و 
به مراکز  امام جواد  و  امام هادی  کوفه در زمان 
اصلی شیعه تبدیل شدند و نقش این بزرگواران در 

ترویج معارف شیعه بی نظیر بوده است.
 ایشان با تأکید بر ضرورت پرداختن به زندگی و 
معارف این امامان در عرصه های مختلف تاریخی 
سه  این  به  نپرداختن  از  انتقاد  ضمن  هنری،  و 
امام بزرگوار در این عرصه ها گفتند: متأسفانه در 
تاریخ نگاری، کتاب نویسی و حتی در منابر ما، به 
زندگی و معارف این سه امام بزرگوار کمتر پرداخته 
و  پژوهشگران  که  بجاست  بسیار  است.  شده 
هنرمندان در این زمینه کار کنند و آثار بیشتری 

خلق شود.
رهبر انقلاب اسلامی همچنین از زیارت جامعه 
کبیره به عنوان گوهری بی همتا یاد کرده و افزودند: 
اگر تلاش امام هادی علیه السلام نبود، ما امروز 
زیارت جامعه کبیره را در اختیار نداشتیم. معارف 
و  قرآن  آیات  پایه  بر  که  زیارت،  این  در  موجود 
حقایق ناب شیعه است، تسلط و عمق علمی امام 

هادی علیه السلام را نشان می دهد.
 حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با اشاره به 
یکی از رمان هایی که اخیرا مطالعه کرده اند و یکی از 
معجزات حضرت جواد علیه السلام در آن ذکر شده 
بود، تولید آثار هنری در این زمینه ها را کم توصیف 
کردند و خواستار توجه برای تولید آثار بیشتری در 

این مقوله شدند.

معاون سیاسی وزیر کشور:
انتخابات شوراهای اسلامی سال 

آینده برگزار می شود

احتمال  درباره  کشور  وزیر  سیاسی  معاون 
تعویق انتخابات شوراها اسلامی شهر و روستا، 
گفت: وزارت کشور مخالف طرح ۷ ساله شدن 
دوره فعلی شوارهای اسلامی شهر و روستا بوده و 

این انتخابات سال آینده برگزار می شود.
در حاشیه  وند  زینی  علی  ایسنا،  گزارش  به 
نشست وزارت کشور با دبیران کل احزاب اصلاح 
برای  کشور   وزارت  در  ما  کرد:  اظهار  طلب، 
احزاب دارای مجوز جلساتی تعریف کرده ایم و 
با نظر خود احزاب، این جلسات  در قالب سه 
مستقل   و  اصولگرا  طلب،  اصلاح  فراکسیون 
برگزار می شود که امروز اولین جلسه با احزاب 
اصلاح طلب برگزار شد و در روزهای آینده جلسه 

با دو فراکسیون دیگر نیز برگزار می شود.
همچنین  کشور  وزیر  سیاسی  معاون 
طلبان  اصلاح  به  احزاب  خانه  گفت:ریاست 
احزاب  نمایندگان  هم  اسفند  تا  است.  رسیده 
در کمیسیون ماده ۱۰ احزاب معرفی می شوند. 
ما دنبال رونق فعالیت احزاب هستیم و از توان 

احزاب در اداره امور کشور استفاده می کنیم. 
اسلامی  انتخابات شوراهای  درباره  زینی وند 
تمهیدات  و روستا خاطرنشان کرد:همه  شهر 
شده  دیده  شوراها  انتخابات  برگزاری  برای 
بر  احزاب  همه  دارد.  وجود  لازم  آمادگی  و 
برگزاری انتخابات شوراها در موعد مقرر تاکید 
داشتند. موضع رسمی وزارت کشور  این است 
آینده  سال  در  مقرر  موعد  در  انتخابات  که 
برگزار شود و با ۷ ساله شدن شوراها مخالف 
هستیم. البته مبنای عملکرد  ما قانون فعلی 

انتخابات شوراهاست.

در ویدئویی که منتشر شده جبرائیلی به صمصامی 
امروز  همین  آیا  صمصامی!  دکتر  آقای  گوید:  می 
یا  برسانیم  تومان  هزار   ۲۰ به  را  دلار  نرخ  می توانیم 

نمی توانیم؟
بخواهیم  اگر  دهد:  می  پاسخ  صمصامی  حسین 

می شود!
و یاسر جبرائیلی می گوید: اگر یک اراده سیاسی 
می گویی  وقتی  ولی  تومان!  هزار  دلار ۲۰  نرخ  باشد 
شروع می کنند به فحاشی کردن! ما حق این ملت را از 

حلقوم کثیف شما بیرون خواهیم کشید! "
عصر ایران در این خصوص چند نکته و ملاحظه را 

توضیح داده که در زیر می خوانید:
۱ - جای تعجب است که برادران عزیز اصولگرا، وقتی 
را در دست  افتند که دولت  یاد سفره مردم می  به 
ندارند! چگونه است که وقتی خودشان صاحب دولت 
اند، مردم را به قناعت و خوردن اشکنه دعوت می کنند 
و گرانی ها را به گردن اصناف می اندازند ولی وقتی 
رقیب سیاسی شان به دولت می رسد، دلواپس نان 

شب مردم می شوند؟
البته باز هم غنیمت است!

۲ - هر دو بزرگوار یعنی اقای صمصمامی و آقای 
جبرائیلی می گویند اگر اراده ای وجود داشته باشد، 

دلار همین امروز می شود ۲۰ هزار تومان.
از جنابان آقایان می پرسیم اگر می شود یک روزه 
قیمت دلار را به یک چهارم رساند، چرا در زمان احمدی 
نژاد که با افزایش قیمت جهانی نفت، بیش از همه 
تاریخ ایران، درآمد نفتی داشتیم، قیمت دلار نه تنها 
یک چهارم نشد که نزدیک به 4 برابر هم افزایش یافت؟

یا اگر آنچنان که آقایان می گویند اگر می شود با 
یک بشکن، ارزش پول ملی را یک روزه 4 برابر کرد، در 
دولت قبل که همه ارکان حکومت نیز حامی اش بودند 
و به قول خودشان صادرات نفت را به ۲.۵ برابر دولت 
قبل رساندند، چگونه نتوانستد این کار را انجام دهند و 
در 3 سال قیمت دلار نزدیک ۲.۵ برابر افزایش یافت؟

جوری حرف می زنند که انگار نه انگار سال ها دولت 
در دست تیم شان بوده است!

راستی یک سوال: کسی که فکر می کند می شود یک 
روزه ارزش پول یک کشور را 4 برابر کرد، آیا می داند 
ارزش یعنی چه؟ پول ملی یعنی چه؟ 4 برابر یعنی 

چه؟ و یک روز یعنی چه؟!
3 - ارزش پول ملی وقتی افزایش می یابد که اقتصاد 
یک کشور در عین درون زایی، برونگرا هم باشد. یعنی 
هم به توانمندی ها و ظرفیت های داخلی متکی باشد، 
هم از سرمایه گذاری و دانش خارجی بهره مند شود و 
هم بتواند صادرات متنوعی به دنیا داشته باشد و ارز 
وارد کند؛ در عین حال موانع داخلی مانند رانت های 
خاص، قوانین و مقررات دست و پاگیر و خلق الساعه،  
رقابت دولتی ها و خصولتی ها با بخش خصوصی، 
اختلاس های پی در پی و فساد درون سیستم وجود 

نداشته باشد.
حالا این دو عزیز بفرمایند کدام یک از این شرایط 

را در کشورمان داریم که همین امروز می توان دلار را 
۲۰ هزار تومان کرد؟ و اساساً چرا دولت های متبوع و 

محبوب خودشان هیچ کدام از این کارها را نکردند؟!
جالب اینجاست که وقتی صحبت از لزوم بهسازی 
ارتباط با جهان برای بهینه کردن اقتصاد ملی می شود، 
همین طائفه شروع می کنند به داد و قال و انگ زدن 
! مثلاً حسین شریعتمداری همین امروز به کسانی که 
توصیه می کنند ایران و آمریکا رو در رو  گفت و گو 
کنند، گفته که یا با دشمن سر و سری دارند یا دیوانه 
اند. علم الهدی هم در خطبه های اخیرش گفته که 
همه چیز در داخل داریم و اگر همه مرزها بسته شود 
به خوبی می توانیم در کشور زندگی کنیم. میرسلیم 
هم دیروز افاضه فرمود که مباحث fatf اساساً ربطی 
به مردم ندارد. خود همین جبرائیلی هم که امروز از 
۲۰ هزار تومان شدن دلار می گوید تزش این است که 
باید از اقتصاد ایران دلار  زدایی کنیم و کلا بی خیال 

دلار شویم!
خیلی رک و صریح می گوییم: با دیوار به دور خود 

های  قدرت  همه  با  سازنده  تعامل  بدون  و  کشیدن 
جهان، از چین و ژاپن و روسیه گرفته تا اتحادیه اروپا و 
بریتانیا و آمریکا،  اقتصاد ایران، لحظه به لحظه  نحیف 
تر و ارزش پول ملی روز به روز کمتر می شود؛ حالا 
مدام همایش بگذارند و برای سفره خالی مردم، اشک 

بریزند!
اباطیل  و  پوچ  ادعاهای  از  ایران  مردم  گوش   -  4
عجیب و غریب پر است. مگر از همین طائفه بیهوده 
گو نگفتند که دولت می تواند با ارزپاشی 3۰۰ میلیون 
دلاری که مثل آب خوردن است، دلار ۲4 هزار تومانی 
را ۱۵ هزار تومان کند؟ مگر توئیت نمی زدند که می 
شود با یک میلیون تومان اشتغالزایی کرد )آن هم از 
نوع کار تولیدی( ولی وقتی خود گوینده این جمله قصار 
شد وزیر کار، تازه فهمید که کار کردن و کار درست 
کردن، خیلی با توئیت زدن و ارد ناشتایی دادن فرق 

می کند.
گویا عده ای که هنری در چنته ندارند، بهترین راه 
مشهور شدن را شاذگویی و غلط گویی می دانند و 

بدنامی را به گمنامی ترجیح می دهند؛ این هم سبکی 
است!

ننوشته  شان  همایش  عنوان  در  مگر  راستی   -  ۵
بودند "تبیین روشن راهکارهای اقتصادی پیش روی 
ملت" ؛ خب! راهکارهایشان چه بود؟ راهکارهایی که 
نه خودشان اجرا کردند و نه رو می کنند تا دولت جدید 

اجرا کند!
"ما  است:  گفته  را  اصلی  راهکار  جبرائیلی  البته 
حق این ملت را از حلقوم کثیف شما بیرون خواهیم 
کشید!" که ترجمه اش به فارسی روان و سلیس این 
می شود: دولت سهم ما بود و هست و حالا که دست 
شما افتاده، چنان چوب لای چرخ تان خواهیم گذاشت 
که همین سفره نیم بند مردم هم جمع شود و آنگاه باز 
هم با شعارهایی نظیر اشتغالزایی با یک میلیون تومان 
و تولید یک میلیون خانه در سال و یک چهارم کردن 
یک روزه قیمت دلار و ... دولت را به دست خواهیم 
گرفت و دوباره مردم را دعوت خواهیم کرد به صبر و 

صرف اشکنه".

سخنگوی دولت گفت: ایران با کشورهای عضو بریکس مشخصا 
به  و  دارد  خوبی  بسیار  مراودات  روسیه  و  هند  چین،  کشورهای 
گسترش روابط اقتصادی با هر سه کشور ادامه می دهد، اما این، به 

معنای چشم پوشی از غرب نیست.
به گزارش ایسنا، فاطمه مهاجرانی در گفت وگویی گفت: امیدواریم 

در ۱۷ ژانویه سند جامع همکاری های ایران و روسیه امضا شود.
وی ادامه داد: بر اساس گفت وگوها و هماهنگی های انجام شده از 
جمله هم در متن سند و هم در حاشیه سفر رئیس جمهور به کازان 
و گفت وگوهای تفصیلی ایشان با اعضاء، رئیس جمهور کشورمان 
به روسیه سفر خواهد کرد. در این سفر دو موضوع شامل کریدور 
شمال-جنوب که کارهایش انجام شده و در حال پیشرفت است 
و انتقال گاز روسیه به ایران که مورد توافق طرفین است، اجرایی 

می شود.
سخنگوی دولت افزود: موقعیت ژئوپلیتیک و ژئو استراتژیک ایران 
کشور ما را به چهارراه جهانی تبدیل کرده است. ایران از مسیرهایی 
است که جریان ترانزیت و تبادل کالا در آن همواره بوده است. شاهد 
آن »جاده ابریشم« است. ما نیز از چنین موقعیت سرزمینی که 

نصیب مان شده در راستای گسترش کریدورها استفاده می کنیم.
- رشت سخن  آستارا  آهن  راه  احداث  بررسی  آغاز  از  مهاجرانی 
گفت و افزود: مسیر مذکور در حال بررسی است و وزارت کشور 
ایران با جدیت در حال دنبال کردن آن است، اما ابعاد این پروژه 
به حدی مهم است که شخص رئیس جمهور یا معاون اول آن را 
دنبال می کند. فعلا در حال فراهم کردن زیرساخت ها از جمله تملک 
زمین ها هستیم. بخشی از مسیر خط آهن که در استان سیستان و 
بلوچستان قرار دارد در سفر چندی قبل وزیر راه و شهرسازی ایران 

به این استان بازدید شد و در دستور کار وزارتخانه مذکور است.
وی با اشاره به بخشی از دستاوردهای سفر مسعود پزشکیان به 
کازان روسیه، گفت: در تمامی سفرهای رئیس جمهور به خصوص 
سفر اخیر ایشان به کازان بر ایجاد مزیت برای استفاده از کریدور 
کشوری  هر  دولتی  بخش های  شد.  تاکید  ایران  شمال-جنوب 
می توانند با ایجاد مزیت هایی برای شرکت های خصوصی مسیری 
خاص را دنبال کنند. در سفر رئیس جمهور ایران به کازان و در 
اجلاس بریکس با کشورهای عضو این پیمان گفت وگوهایی انجام 
شد تا زمینه اجرایی شدن کریدور شمال_جنوب ایران و قرار گرفتن 

روسیه به عنوان یک بازار فراهم شود.
سخنگوی دولت یادآور شد: 4۰ درصد جمعیت جهان در کشورهایی 
زندگی می کنند که عضو پیمان بریکس هستند. کشورهایی که با 
یکدیگر تبادل کالایی دارند. تبادلاتی که ارزش بسیاری برای همه 

اعضاء دارد.
وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به پیش نیازهای رفع 
موانع تجاری برای سرمایه گذاری خارجی در ایران گفت: ما دو دسته 
کشور داریم، یکی کشورهایی که عضو بریکس هستند و تعاملات با 
آنها ذیل بریکس بررسی می شود و دیگر کشورهایی که عضو بریکس 

نیستند مانند برخی کشورهای اروپایی.
مهاجرانی از دستور پزشکیان جهت تشکیل کارگروهی برای بررسی 
موانع سرمایه گذاری خبر داد و گفت: رئیس جمهور دستور داده اند 
کارگروهی تشکیل شود تا در مورد سرمایه گذاری و رفع موانع سرمایه  
گذاری در طرح  های پیشران، بررسی های لازم انجام شود.   این 
کارگروه در حال شناسایی موانع است و سعی می کند این موانع را به 
حداقل برساند. البته هر کشوری زمانی که در حال جذب سرمایه گذار 
خارجی است باید تضامینی داشته باشد که نسبت به انجام کامل 
تعهدات سرمایه گذاری اطمینان پیدا کند یا اینکه موضوع بازپرداخت 
سرمایه گذاری چگونه باشد یا کم و کیف اجرای پروژه چگونه خواهد 

بود.
پروژه های  برخی  در  که  مطلعیم  خوبی  به  کرد:  تصریح  وی 
سرمایه گذاری مضرات ایجاد شده بسیار بیشتر از منافع حاصل شده 
از سرمایه گذاری های انجام شده است. کلیه موضوعات به صورت 
کارشناسانه در حال بررسی است. ما در هر دو حوزه کشورهای 

بریکس و غیر بریکس در حال رفع موانع هستیم.
سخنگوی دولت ادامه داد: در مورد کشورهای عضو بریکس این 
تا حدود زیادی رفع شده و شاهد سرمایه گذاری در برخی  موانع 
غیر  کشورهای  خصوص  در  اما  هستیم  بریکس  اعضای  پروژه ها 
بریکس، کارگروهی در حال بررسی وضعیت است که امیدوارم طی 
چند ماه آینده با رفع موانع شاهد حضور سرمایه گذاران اروپایی و 

دیگر کشورها باشیم.
وی از سیاست توسعه روابط سیاسی و اقتصادی ایران با شرق آسیا 
سخن گفت و افزود: تعاملات گسترده ایران با کشورهای شرق دنیا 
رو به افزایش است. از ابتدای انقلاب اسلامی تا امروز روسای جمهور 

ایران  ۱۰ بار به روسیه سفر کرده اند و روسای جمهور روسیه هم ۵ 
بار به ایران آمده اند. این مسئله نشان از روابط حسنه میان دو کشور 

دارد البته این شرایط با دیگر اعضای بریکس هم صدق می کند.
مهاجرانی با اشاره به دیدار رییس جمهور ایران و نخست وزیر 
هند، گفت: نشست رئیس جمهور ایران با نخست وزیر هند نشان 
می دهد روابط خوبی با کشورهای عضو بریکس داریم.   با چین هم 
روابط گسترده ای داریم به شکلی که سند ۲۵ ساله در سال ۲۰۲۱ بین 
ایران و چین امضاء شد. این سند موجب گسترش روابط دو کشور 
می شود. کشورهایی که با یکدیگر منافع مشترک دارند، در شرق دنیا 
هستند که بعضا اقلیم های مشترکی دارند و ریشه های فرهنگی درهم 
تنیده میان آنها وجود دارد. این کشورها در موارد متعددی می توانند 

مسائل فی مابین را بهتر حل کنند.
بریکس  عضو  کشورهای  با  ایران  کرد:  تاکید  دولت  سخنگوی 
مشخصا کشورهای چین، هند و روسیه مراودات بسیار خوبی دارد و 
به گسترش روابط اقتصادی با هر سه کشور ادامه خواهیم داد، البته 
سیاست خارجی در جمهوری اسلامی ایران سیاست خارجی متوازن 
است و طبیعتا اولویت را به شرق و کشورهای همسایگان می دهیم 

البته این سخن به معنای چشم پوشی از غرب نیست.
دنبال  را  متوازن  خارجی  سیاست  اینکه  بر  تاکید  با  مهاجرانی 
می کنیم، گفت: وزیر خارجه کشورمان نکته قابل اهمیتی را بیان 
کردند و آن اینکه ما برای مذاکرات سازنده و بدون تاخیر در راستای 
رفع تحریم ها و در برنامه هسته ای کاملا آمادگی داریم. در سیاست 
خارجی با یک سبد متوازن از سیاستگذاری ها با تمرکز بر مزیت هایی 
که برای کشور ایجاد می شود و با تاکید بر سه اصل عزت، حکمت و 

مصلحت پیش می رویم.
وی محور سیاست خارجی کشورمان را مبتنی بر سه اصل عزت، 
حکمت و مصلحت دانست و تاکید کرد: قطعا به کشورهای همسایه 
اولویت می دهیم. بسیاری از مسائل در صورت همکاری با کشورهای 
همسایه برای ما بسیار ارزان تر تمام می شود و البته برای ارتباط با 
غرب هم  مشکلی نداریم. ایران همواره اهل گفت وگو و مذاکره است 
و رفتار و عملکردمان در گذشته نیز نشان داده که ایران هیچ وقت 
میز مذاکره را ترک نکرده و اهل تعامل است، اما اگر نگاه ها برد-برد و 
متوازن نباشد دیگر نمی توان اسم هیچ تعاملی را همکاری گذاشت و 

طبیعتا ایران و روسیه نیز باید از تفاهم نامه ها، منتفع شود.

دلار 20 هزار تومانی در دولت قبل امکان پذیر نبود؟

وها استانداردهای دوگانه تندر
گروه سیاسی- واقعیت آن است که طیفی از اصولگرایان تندرو همچنان اظهارنظرهای عجیبی دارند. گروهی از دلواپسان دور هم جمع شده و همایشی 
درست کرده اند به نام "سفره ملت - تبیین روشن راهکارهای اقتصادی پیش روی ملت". در این همایش یاسر جبرائیلی که در دوران سید ابراهیم رئیسی، 
ریاست مرکز ارزیابی و نظارت راهبردی دبیرخانه مجمع تشخیص را به او داده بودند، به همراه حسین صمصمامی، سرپرست موقت وزارت اقتصاد در دولت 

احمدی نژاد و نماینده کنونی مجلس شورای اسلامی ادعا کرده اند که اگر یک اراده سیاسی باشد، همین امروز دلار می شود ۲۰ هزار تومان!

وسیه، چین و هند را گسترش می دهدمهاجرانی: وابطش با ر ایران ر

گویا عده ای 
که هنری در 
چنته ندارند، 

بهترین راه 
مشهور شدن 
را شاذگویی و 

غلط گویی می 
دانند و بدنامی 

را به گمنامی 
ترجیح می 

دهند؛ این هم 
سبکی است!

اگر افرادی که همیشه خود را دلواپس می نامند، به قانون پایبند بودند، روی به 
تجمعات غیرقانونی نمی آوردند.امروز دولت چهاردهم آغوش خود را برای شنیدن 
صداهای مختلف باز کرده و تاکید دارد که گوش شنوای دغدغه مندان است، اما گویا 
گروه هایی می خواهند مسیر دیگری را برای نشان دادن خود در پیش بگیرند؛ البته 

اینگونه تحرکات هیچگاه با استقبال مردم رو به رو نشده است.
به گزارش ایرنا، مسعود پزشکیان در جریان رقابت های انتخاباتی با انتشار پیامی 
در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس )توئیتر سابق(، با هشتگ مناظره، 
نوشت: »اینترنت را باید آزاد کنیم. من اگر انتخاب شدم جلوی فیلترنیگ خواهم 

ایستاد و کسب و کارهای تعطیل شده را بازیابی خواهم کرد.«
نماینده با سابقه و محبوب مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی و جراح فوق 
تخصص قلب با رأی ملت راهی پاستور شد و تمام تلاش خود را برای رفع فیلترنیگ 
به کار بست، چرا که باز در بزنگاه انتخابات به صراحت به مردم گفته بود: »گردنم 
را در گروه وعده هایم می گذارم« و تاکنون نشان داده که برعهد خود، پایبند است. 
رئیس دولتِ وفاق ملی روز سه شنبه اول آبان ۱4۰3 در حاشیه تقدیم بودجه ۱4۰4 به 
مجلس شورای اسلامی در گفت وگویی در پاسخ به این پرسش که آیا شما همچنان به 
وعده هایی که به مردم داده اید،از جمله موضوع رفع فیلترینگ، پایبند هستید، بیان 
کرد: »تاآخر پای حرف هایی که زده ایم هستیم و به وعده های خود پایبند خواهیم بود. 

قطعا درحال تلاش هستیم تا حرف هایی که زده ایم در عمل پیاده کنیم.«
ارتباطات،  وزیر  نیز  فیلترینگ  رفع  تاکید کرد که درخصوص  روز  آن  پزشکیان 
اطلاعات را جمع آوری کرد و این هفته در نشست سران گزارشی ارائه دادند و قرار 
شد مجلس، قوه قضائیه و وزارت ارتباطات بنشینند و جمع بند کنند و مراحل آن 

طی شود.
رئیس قوه مجریه در پاسخ به این پرسش که آیا مردمی که منتظر رفع فیلترینگ 
هستند این اتفاق را خواهند دید یا خیر؟ تاکید کرد: »بله ـ بنده گفتم که در حال کار 

کردن بر روی این موضوع هستیم.«
رفع فیلترنیگ و واکنش دلواپسان خاص

سرانجام زمان موعود فرا رسید و در یکصد و چهارمین جلسه شورای عالی فضای 
مجازی چهارم دی ماه با حضور سران سه قوه، وزیران و اعضای شورای عالی فضای 
مجازی کشور برگزار و در این جلسه، موضوع بازنگری در سیاست های مسدودسازی، 
مجدد طرح شد و پس از ارائه نظرات دستگاه ها، که پیشتر مورد بررسی قرار گرفته 
بود، در این تصمیم مذکور اتخاذ شد. براساس خبرهای تکمیلی منتشر شده در 
پایگاه اطلاع رسانی دولت، اعضای شورای عالی فضای مجازی در گام نخست به 
رفع محدودیت های دسترسی به برخی سکوهای پرکاربرد خارجی شامل واتساپ و 

گوگل پلی، با اکثریت اعضا رای مثبت دادند.

اما رفع فیلترنیگ به مذاق عده ای خوش نیامد؛ ماجرا از آنجا آغاز می شود که هر 
چند وقت یکبار، وقتی تصمیمی به مذاق یگ گروه دلواپس که مشخص نیست از 
کجا هدایت و حمایت می شوند،خوش نمی آید، با انتشار فراخوان درمقابل آنچه 
خواست عمومی مردم است،بدون کسب مجوزهای قانونی و خودسرانه دست به 
تجمع اعتراضی می زنند و شعار علیه دولت را سر می دهند. فرقی هم نمی کند چه 

شخصیتی در پاستور حضور داشته باشد.
این جماعت هر از چند گاهی در پی برخی از تصمیمات دولت و بدون مجوز و 
در قالب لشکرکشی خیابانی، اعتراض خود را مطرح می کنند. تجمعات اخیر درباره 
مخالفت با رفع فیلترینگ و اجرای قانون عفاف و حجاب نیز از جمله تحرکات تنش زا 

و بحران آفرزین آنها در چند روز اخیر بود.
صف کشی های خیابانی گروه هایی که خود را انقلابی معرفی می کنند با واکنش 
امام سخنگوی جبهه  جواد  راستا  همین  در  مواجه شد.  کنشگران سیاسی  های 
اصلاحات ایران که دل پرُی از تحرکات گروه مذکور دارد، در حساب کاربری خود 
در فضای مجازی نوشت: » چطور می شود تجمعات غیرقانونی گروه های خودسر و 
مخالفان رفع فیلترینگ، مدافعان اجرای قانون حجاب و عفاف، صدور فرمان حمله 
نظامی، اقدامات تنش زا و تحریک آمیز و … علیه دولت و وعده های رئیس جمهور 
و در مقابل خواست اکثریت مردم آزاد است، اما درخواست های رسمی و قانونی 

نهادهای مدنی مطابق اصل ۲۷ قانون اساسی جهت هماهنگی برگزاری تجمع برای 
طرح مطالبات و تحقق وعده های رئیس جمهوری و سایر مطالبات به حق و قانونی 

بایگانی شده و بی پاسخ می ماند!؟«

صف کشی خیابانی،با مجوز یا غیرقانونی؛ پاسخگو کیست
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